
Zápis z řádného zasedání AS FaVU VUT v Brně 
ze dne 18. 4. 2007 

 
 

Přítomni: sl. Kristýna Cílková, Petr Dub, DiS., prof. ak. mal. Martin Mainer   
  ak. mal. Vladimír Merta, sl. Zuzana Musilová, doc. Mgr. Jana Preková, Mgr.Veronika Psotková,  
  prof. ak.mal. Peter Rónai, prof. ak.soch. Tomáš Ruller 
                         prof. PhDr. Jan Sedlák, CSc., ak. mal. Margita Titlová 
Omluveni: 
Nepřítomni:  
Hosté:               Mgr. Jaroslava Bílá, doc. ak. soch. Michal Gabriel 

 
Program zasedání: 
 
1. Schválení  programu (ak.mal. Merta); 
2. Schválení zápisu ze zasedání AS FaVU ze dne 21. 3. 2007 v Brně (ak.mal. Merta); 
3. Zpráva  o činnosti FaVU (doc. Gabriel); 
4. Projednání a schválení návrhu složení Umělecké rady FaVU (ak.mal. Merta, doc. Gabriel); 
5. Využití školních prostor studenty a pedagogy mimo výuku (ak.mal. Merta); 
6. Zpráva ze zasedání AS VUT v Brně (p. Dub, DiS., doc. Kvíčala, PhDr. Spoustová); 
7. Zpráva o hospodaření  ( Mgr. Bílá); 
8. Informace řešitelů rozvojových programů za r. 2006 o čerpání  finančních prostředků (doc. Kvíčala,  Mgr. Fajnor);  
9. Informace o činnosti proděkanů za uplynulé období (dr. Ondračka, doc. Kocman); 
10. Informace o plánované činnosti proděkanů (dr. Ondračka, Mgr. Armutidisová,); 
11. Vnitřní předpisy FaVU (prof. Sedlák) 
12. Studentská anketa Klíma na FaVU (Mgr. Veronika Psotková) 
13. Programové prohlášení Studentské komory AS FaVU (p.Dub, DiS) 
14. Stanovení následujícího termínu zasedání AS FaVU (ak.mal. Merta); 
15. Různé 
 
Ad 1. Schválení programu (ak.mal. Merta); 
 
Ak.mal. Merta Merta navrhuje projednat v různém – setkání členů ELIA s AS FaVU. 
Prof. Ruller navrhuje do různého komise a agendy AS; schválení proděkanů 
Doc. Preková do různého – otázku zahraničních výjezdů pedagogů 
 
Hlasování: 
Pro: 8 
Zdržel se hlasování: 2 
Proti: 0 
 
Přijato. 
 
Ad 2.  Schválení zápisu ze zasedání AS FaVU ze dne 21. 3. 2007; 
 
Hlasování: 
Pro: 8 
Zdržel se hlasování: 2 
Proti:  0 
 
Přijato. 
 
Ad 3. Zpráva o činnosti FaVU (doc. Gabriel); 
 
Děkan seznámil AS s informacemi z KR: 
- probíhá akce „Věda v ulicích“, které se zúčastnily 3 fakulty, včetně FaVU. Účastníci akce mají z rektorátu přislíbenou 
finanční odměnu. 
- kvestor na KR projevil velkou nespokojenost s nepořádkem v budově na Údolní – týká se především chodeb, zahrady a 
stěn. 
Děkan vybízí doc. Prekovou, která zodpovídá za pořádek na Údolní, aby zpracovala návrh jak tento problém udržení 
pořádku na Údolní vyřešit.  
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Děkan předložil AS  návrhy na čerpání odměn z provozního fondu.  Týká se úspory  3 mil Kč z loňského finančního  
příspěvku VUT, který FaVU obdržela  na dorovnání požadovaného, ale nerealizovaného navýšení koeficientu MŠMT. 
 AS VUT doporučuje použít ušetřený příspěvek jako pobídku pro lidské zdroje.  
Děkan navrhuje investovat do 4 projektů: 
- grantové projekty (Mgr.Armutidisová) 
- evaluace ELIA (Mgr. Fajnor) 
- navýšení koeficientu (doc.Kvíčala) 
- 3 D studio (doc. Gabriel) 
Ke konci každého měsíce děkan předloží ekonomické komisi seznam všech okruhů s uvedenou účastí osob a finanční 
částkou, která byla vyplacena. 
Děkan navrhuje vyčerpat pouze polovinu úspory a zbylou částku  1,5 mil Kč,  v případě  souhlasu  AS VUT,  převést do 
příštího roku. 
 
K předloženému návrhu na čerpání odměn z provozních prostředků proběhla na AS diskuse. 
 
Ad 4. Projednání a schválení návrhu na složení UR FaVU (doc. Gabriel;) 
 
Akademický senát apeluje na děkana, aby jím předkládané dokumenty podléhající hlasování AS, byly předkládány 
v tištěné i elektronické formě. 
Doc. Gabriel předkládá senátu k projednání návrh na doplnění 3 členů do Umělecké rady FaVU:  prof. Ing. Karel Rais, 
CSc.MBA, PhDr. Vlasta Čiháková Noshiro, Mgr. Marek Pokorný.  
 
Návrh usnesení: 
 
AS bere na vědomí návrh doc. Gabriela doplnit UR FaVU o 3 členy. Běží 3 týdenní předkládací lhůta. 
 
Hlasování: 
Pro: 9 
Zdržel se hlasování: 1 
Proti: O 
 
Návrh byl přijat. 
 
Senátorům byly předloženy doc. Gabrielem návrhy na složení Umělecké rady FaVU. 
Ak. mal. Merta po dohodě se senátory určil způsob hlasování: pořadové číslo u navrhovaného člena  zakroužkovat 
v případě souhlasu, v případě nesouhlasu číslo zakřížkovat, pokud nebude uveden ani jeden ze znaků – hlasování bude 
považováno za zdržení se. Ke každému navrhovanému členovi UR proběhlo hlasování zvlášť: 
 
Hlasování o návrhu interních členů UR 
 
Hlasování o návrhu -  doc.ak.soch Michal Gabriel 
Pro: 9 
Zdržel se hlasování: 1 
Proti: 0 
 
Návrh byl přijat. 
 
Hlasování o návrhu - doc. ak.soch. Jan Ambrůz 
Pro: 7 
Zdržel se hlasování: 1 
Proti: 2 
 
Návrh byl přijat. 
 
Hlasování o návrhu – doc. MgA. Petr Kvíčala 
Pro: 5 
Zdržel se hlasování: 1 
Proti: 4 
 
Návrh nebyl přijat. 
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Hlasování o návrhu – doc. Václav Stratil 
Pro: 10 
Zdržel se hlasování: 0 
Proti: 0 
 
Návrh byl přijat. 
 
Hlasování o návrhu – prof. ak.mal. Martin Mainer 
Pro: 9 
Zdržel se hlasování: 1 
Proti: 0 
 
Návrh byl přijat. 
 
Hlasování o návrhu – ak.mal. Margita Titlová 
Pro: 9 
Zdržel se hlasování: 1 
Proti: 0 
 
Návrh byl přijat. 
 
Hlasování o návrhu – doc. Mgr. Jana Preková 
Pro: 9 
Zdržel se hlasování: 1 
Proti: 0 
 
Návrh byl přijat. 
 
Hlasování o návrhu- Mgr. Houf 
Pro: 3 
Zdržel se hlasování: 2 
Proti: 5 
 
Návrh nebyl přijat. 
 
Hlasování o návrhu – prof. ak.soch. Tomáš Ruller 
Pro: 10 
Zdržel se hlasování: 0 
Proti: 0 
 
Návrh byl přijat. 
 
Hlasování o návrhu – prof. ak.mal. Peter Rónai 
Pro: 9 
Zdržel se hlasování: 0 
Proti: 1 
 
Návrh byl přijat. 
 
Hlasování o návrhu – prof. PhDr. Jan Sedlák, CSc. 
Pro: 4 
Zdržel se hlasování: 1 
Proti: 5 
 
Návrh nebyl přijat. 
 
Hlasování o návrhu – doc. PhDr. Petr Spielmann, dr.h.c. 
Pro: 7 
Zdržel se hlasování: 1 
Proti: 2 
 
Návrh byl přijat. 
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Hlasování o návrhu externích členů UR 
 
Hlasování o návrhu – p. Diviš 
Pro: 7 
Zdržel se hlasování: 3 
Proti: 0 
 
Návrh byl přijat. 
 
Hlasování o návrhu – p. Koleček 
Pro: 6 
Zdržel se hlasování: 4 
Proti: 0 
 
Návrh byl přijat. 
 
Hlasování o návrhu – p. Kovanda 
Pro: 5 
Zdržel se hlasování: 3 
Proti: 2 
 
Návrh byl nepřijat. 
 
Hlasování o návrhu – p. Kobosil 
Pro: 7 
Zdržel se hlasování: 3 
Proti: 0 
 
Návrh byl přijat. 
 
Hlasování o návrhu – p. Slavíček 
Pro: 6 
Zdržel se hlasování 3 
Proti: 1 
 
Návrh byl přijat. 
 
Hlasování o návrhu – p. Šlapeta 
Pro: 8 
Zdržel se hlasování: 1 
Proti: 1 
 
Návrh byl přijat. 
 
Hlasování o návrhu – p. Horáček 
Pro: 4 
Zdržel se hlasování: 2 
Proti: 4 
 
Návrh nebyl přijat. 
 
Hlasování o návrhu čestných hostů UR: 
 
Hlasování o návrhu – p. Liška: 
Pro: 10 
Zdržel se hlasování: 0 
Proti: 0 
 
Návrh byl přijat. 
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Hlasování  o návrhu pí. Chamonikola 
Pro: 9 
Zdržel se hlasování: 1 
Proti: 0 
 
Návrh byl přijat. 
 
Hlasování o návrhu – p. Sikora 
Pro: 7 
Zdržel se hlasování 2 
Proti: 1 
 
Návrh byl přijat. 
 
Na jednání se dostavil prof. Jan Sedlák. 
 
Ad  5. Využití školních prostor studenty a pedagogy mimo výuku (ak.mal. Merta); 
 
Ak. mal. Merta seznámil AS s návrhem děkana na zpoplatnění prostor využívaných studenty a pedagogy mimo výuku. 
 
Usnesení senátu: 
 
Senát doporučuje, aby byl zpoplatňován pobyt v budovách školy mimo provozní dobu pro studenty a pedagogy pouze 
v případě využití pro komerční účely a nikoliv pro výukovou a tvůrčí činnost. 
 
Ze zasedání odešel prof. Rónai. 
 
Hlasování: 
Pro: 10 
Zdržel se hlasování: 0 
Proti: 0 
 
Usnesení bylo přijato. 
 
Ze zasedání se vzdálila ak.mal. Titlová, doc. Preková. 
 
 
Ad 6.  Zpráva ze zasedání AS VUT v Brně (p. Dub, DiS., doc. Kvíčala, PhDr. Spoustová); 
 
Dr. Spoustová přednesla AS zprávu z březnového zasedání AS VUT: 
- dle informace rektora nebudou z ministerstva školství navýšeny finanční prostředky, tudíž jsou ohroženy některé projekty, 
včetně stavby nové budovy FaVU 
- byla přijata kritéria pro koleje a menzy 
- v Praze proběhne cyklus přednášek o ochraně duševního vlastnictví. Rektor slíbil uspořádat podobný cyklus i v Brně. 
P. Dub informoval o přijetí rozpočtu VUT, v případě zájmu rozešle p. Dub senátorům.  
Doc. Kvíčala, dr. Ondračka a p. Dub se zúčastnili jednání pracovních komisí s uměleckými školami. P. Dub hodnotí 
jednání pozitivně. Prof. Klíma přistoupil na odstřeďování vysokých uměleckých škol.  
Materiály z jednání jsou k dispozici u p. Duba.  
 
Na jednání se vrátily ak. mal. Titlová a doc. Preková. 
 
AS FaVU bere zprávu dr. Spoustové a p. Duba na vědomí. 
 
Ad 7.  Zpráva o hospodaření (Mgr. Bílá); 
 
Pí tajemnice předala senátorům rozpočet FaVU - návrh rozdělení dotace neinvestičních prostředků. 
Mgr. Bílá seznámila senát s přehledem fondů FaVU.(viz příloha č.1 ) Ke každému fondu podala senátorům komentář. 
Do 30. 4. je nutné dodat přehled požadavků na investice a neinvestice Mgr. Bílé. 
Mgr. Bílá se vyjádřila k otázce stipendií: mimořádná stipendia se platí z ateliérových prostředků, prospěchová stipendia lze  
čerpat ze stipendijního fondu.  
Účasti na výstavách je možné hradit pouze z ateliérových prostředků. 
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P. Dub požaduje za SK jasný mechanismus, dle kterého se budou stipendia vyplácet. Návrh pravidel vyplácení stipendií byl  
předán děkanovi, děkan zatím nepodal k této otázce žádné vyjádření. 
K předloženému rozpočtu  běží 3 týdenní předkládací lhůta. 
Za ekonomickou komisi prof. Ruller nemá k rozpočtu připomínky.  
 
Hospodaření za 1. čtvrtletí 2007: 
 
Náklady: 5 001 900,- Kč, z toho: 4,16 mil Kč mzdy a odvody; materiál: 244 tis. Kč; energie 487 tis. Kč. 
 
 
Ad 8.  Informace řešitelů rozvojových programů za r. 2006 o čerpání finančních prostředků (doc. Kvíčala, Mgr. Fajnor); 
 
Mgr. Fajnor předložil  AS FaVU v písemné podobě   informace k rozvojovému projektu za r. 2006.  
 
Usnesení senátu: 
Senát byl seznámen s obsahem dopisu doc. Kvíčaly předsedovi AS FaVU a senát by přátelsky rád pozval doc. Kvíčalu na příští 
zasedání AS k vyjasnění některých otázek k rozvojovému projektu za r. 2006. 
Senát navrhuje pozvat i Mgr. Bílou k vyjasnění čerpání projektu doc. Kvíčaly. 
 
Hlasování: 
Pro: 7 
Zdržel se hlasování: 2 
Proti: 1 
 
Návrh byl přijat. 
 
Ad 9.  Informace o činnosti proděkanů za uplynulé období (dr. Ondračka, doc. Kocman); 
 
Doc. Kocman se dodatečně omlouvá předsedovi AS z nepřítomnosti na minulém zasedání AS. 
Doc. Kocman uvedl, že svoji neúčast na minulém zasedání senátu v předstihu několika dní řádně omluvil mailem 
V.Mertovi a že tato omluva není uvedena  v minulém zasedání. Předložil i omluvenku (lékařský zákrok). 
 
Doc. Kocman přednesl svou zprávu o činnosti za své uplynulé období proděkana pro zahraniční a tvůrčí činnost. (viz příloha č. 2) 
 
Doc. Kocman otevřel  na zasedání otázku autorských portfólií. Připomíná zápis z KD ze dne 27. 9. 2006, kde byla tato otázka 
diskutována. Na tomto zasedání byl uložen úkol ke zlepšení směrnice o autorských portfólií s tím, že děkan k ní doloží případné 
připomínky. Doc. Kocman směrnici přepracoval a  poté měla být na listopadovém  zasedání AS  2006 schválena.  
Chvátalová vyhledá listopadový zápis z AS a zjistí zda byla směrnice schválena. 
 
Na základě iniciativy doc. Kocmana k otázce portfólií, bude tato otázka projednána jako samostatný bod v příštím řádném zasedání  
AS FaVU. 
 
Dr. Ondračka předložil AS stručný přehled o své činnosti proděkana pro rozvoj v letech 2004 – 2007   (viz příloha č. 3)   
 
AS FaVU bere zprávy dr. Ondračky a doc. Kocmana na vědomí. 
 
 
Ad 10.  Informace o plánované činnosti proděkanů (dr. Ondračka, Mgr. Armutidisová); 
 
Dr. Ondračka předložil AS FaVU  informace o plánované činnosti jako proděkan pro rozvoj a pro zahraniční styky  (viz příloha č. 4) 
 
Mgr. Armutidisová seznámila AS s plánovanou činností ve funkci proděkanky pro tvůrčí činnost a interní vztahy.  
AS FaVU bere zprávy dr. Ondračky a Mgr. Armutidisové na vědomí. 
 
Ad 11.  Vnitřní předpisy FaVU (prof. Sedlák) 
 
Dle informace prof. Sedláka děkan uložil písemně prof. Sedlákovi do 31. 5. 2007 vypracovat vnitřní předpisy FaVU. 
 
Ad 12.  Studentská anketa Klíma na FaVU (Mgr. Veronika Psotková); 
 
Projednání tohoto bodu je přesunuto na příští řádné zasedání AS FaVU. 
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Ad 13. Programové prohlášení Studentské komory AS FaVU (p.Dub, DiS.) 
 
Projednání tohoto bodu je přesunuto na příští řádné zasedání AS FaVU. 
 
Ad 14. Stanovení následujícího termínu zasedání AS FaVU (ak.mal. Merta) 
 
Termín příštího řádného zasedání AS FaVU v Brně se stanovuje na 9. 5. 2007 v 10.00 hod. 
 
Hlasování: 
Pro: 9 
Zdržel se hlasování: 1 
Proti: 0 
 
Přijato. 
 
Ad 15.  Různé 
 
Ak. Mal. Merta byl jako předseda AS FaVU požádán pracovníky ELIA o setkání s AS FaVU. Z tohoto důvodu se stanovuje termín 
mimořádného zasedání AS FaVU na 3. 5. 2007 v 10.00 hod. v pracovně děkana, Rybářská 15. 
 
Prof. Ruller předal senátorům písemný návrh Komise a agendy AS FaVU(viz příloha č. 5). Návrh bude projednán na příštím řádném 
zasedání AS FaVU.  
 
Otázka zahraničních výjezdů pedagogů a schválení proděkanů budou  projednány na příštím řádném zasedání AS FaVU. 
 
Zapsala: Chvátalová 
Verifikoval: ak.mal. Vladimír Merta, v.r. 
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